
Protokół Nr 36/09
Z posiedzenia Komisji  Budżetu, Planowania i Finansów odbytego w dniu 15.04.2009r. Początek 
posiedzenia godz. 16.30 zakończenie 18.30

Obecni Członkowie Komisji :
1.Anna Klepacz - 
2.Piotr Tyrawa   -
3.Kordian Kosowski  - nieobecny
4.Tadeusz  Bierowski  - 
5.Genowefa Pohoska – 

Nieobecni usprawiedliwieni: 
Nieobecni nieusprawiedliwieni:

Obecni spoza grona Członków Komisji: 
 1. Pani Skarbnik G.Nawalaniec
 2. Pan Burmistrz M. Górecki
 3. Pani Skarbnik G. Nawalaniec
 4. Przew. RM T. Cwynar

Porządek obrad : 
1. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/199/09 z dn. 

13.03.2009 r. 

2. Omówienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW na 
termomodernizację MOK w Kowarach.

3. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/200/09 z dn. 13.03.09 
roku.

4. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 
29 stycznia 2009 roku  nr XXXVII/189/09 w sprawie budżetu Miasta na rok 2009.

5. Omówienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na rok 2009.

6. Sprawy różne. 

Streszczenie przebiegu obrad

Ad1.Przewodnicząca po przywitaniu wszystkich obecnych na posiedzeniu Komisji przedstawiła 
porządek obrad, który został przyjęty bez zastrzeżeń.

Ad2.Po odczytaniu projektu uchwały Pani Skarbnik wyjaśniła ,że istnieje konieczność skreślenia §4 
Uchwały Nr XXXVIII/199/09 Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 13 .03.09 r. ponieważ załącznik Nr 
3a dotyczący limitów wydatków na wieloletnie zadania inwestycyjne w latach 2009-2011 został 
omyłkowo włączony do Uchwały Nr XXXVII/199/09 z dnia 13.03.2009r.Po wyjaśnieniach projekt 
uchwały został jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie.

Ad3.W związku z realizacją zadania inwestycyjnego Termomodernizacja MOK  istnieje potrzeba 
zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 



wys.1 200 000 zł, z tego w roku 2009 na realizację I etapu w kwocie 620 000 00 zł, a w roku 2010  na 
realizację II etapu w kwocie 580 000 00 zł. Komisja zaopiniowała jednogłośnie projekt uchwały 
pozytywnie  ze względu na jej znaczenie przy uruchomianiu procedury zaciągnięcia pożyczki.

Ad4. Do uchwały Rady Miejskiej z dnia 13. 03. marca z 2009 r. w sprawie zmian w budżecie miasta 
na rok 2009  wprowadza się zmianę  polegającą na nowym brzmieniu załącznika nr 1, który otrzymuje 
nazwę : Załącznik nr 1 do uchwały Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 20.04.2009r.Uzasadnieniem 
dla tej propozycji uchwały jest fakt nie uwzględnienia w poprzedniej uchwale w załączniku nr1 w 
dziale 801 tj. Oświata i wychowanie zmniejszenia o kwotę  1699 00  i w dziale 854 tj.  Edukacyjna 
opieka wychowawcza, zwiększenia o kwotę 1 699 00.  Komisja przyjęła  wyjaśnienia Pani  Skarbnik i 
zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Ad5.Do uchwały Rady Miejskiej w Kowarach z dnia 29 stycznia 2009 r. nr XXXVII/189/09 w 
sprawie budżetu miasta zostają wprowadzone  zmiany polegające na tym ,iż załącznik nr 2 otrzymuje 
nowe brzmienie tj. załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. Pani Skarbnik   wyjaśniła, iż zmiany te są 
wynikiem uzgodnień z RIO ponieważ omyłkowo zaliczono nagrodę roczną do narzutów na 
wynagrodzenia. W związku z powyższym w dziale 801 tj. Oświata i wychowanie należy zwiększyć 
wynagrodzenia o kwotę 7 280 00 i zmniejszyć narzuty na wynagrodzenia o kwotę 7 280.Projekt 
uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie.

Ad6.Pani Skarbnik przy projekcie uchwały w sprawie bieżących zmian w budżecie miasta omówiła 
zwiększające się dochody  w dziale:  Gospodarka mieszkaniowa, Urzędy organów władzy 
państwowej, Oświaty i wychowania, Pomocy Społecznej, Edukacyjnej opieki wychowawczej ,Kultury 
i ochrony dziedzictwa narodowego oraz Kultury fizycznej i sportu. Zmiany po stronie dochodów 
budżetu miasta zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie. Dalej Pani Skarbnik omówiła 
zwiększające się wydatki budżetu miasta w dziale: Transport i łączność,  Urzędy naczelnych organów 
władzy państwowej, w dziale Różne rozliczenia, Oświaty i wychowanie. Zwiększone wydatki w 
dziale Pomoc Społeczna szczególnie w zakresie wydatkowania kwoty 50 00 zł na wsparcie dla Gminy 
Partnerskiej Kamień Pomorski, wzbudziły wśród Komisji sprzeczne uczucia. Przewodnicząca 
stwierdziła ,że solidaryzuje się z gminą Partnerską w ich nieszczęściu, ale zaproponowana przez Pana 
Burmistrza kwota 50 000 zł  jest zdecydowanie za wysoka, zwłaszcza  jeśli uwzględni się potrzeby 
mieszkaniowe naszych mieszkańców i brak konstruktywnych rozwiązań tych potrzeb. Dalej 
Przewodnicząca zaproponowała, aby pomoc tę zmniejszyć np.  do kwoty 30 000 zł. Pan P. Tyrawa 
przyłączył się do stanowiska Przewodniczącej proponując jednocześnie , aby solidarność z 
Kamieniem Pomorskim okazać w innej formie np.  poprzez zaproszenie poszkodowanych dzieci do 
Kowar  na wypoczynek letni i pokrycie kosztów ich pobytu. Pan Bierowski i Pan Burmistrz uznali, że 
to zbyt skromna pomoc i podtrzymali propozycje wydatkowania kwoty 50 000 zł. Po dyskusji 
Przewodnicząca zaproponowała głosowanie tylko w tej sprawie .Za kwotą 50 000 zł głosowało trzech 
członków Komisji przy jednym wstrzymującym się. Dalej Pani Skarbnik omówiła  zwiększone 
wydatki w dziale Edukacyjna opieka wychowawcza, Gospodarki komunalnej i ochrony środowiska, 
Kultury i ochrony dziedzictwa narodowego oraz Kultury  fizycznej i sportu. Ogólnie propozycja 
uchwały w sprawie bieżących zmian budżetowych została zaopiniowana jednogłośnie, pozytywnie.

Ad7.

1.W sprawach różnych Przewodnicząca odczytała pismo Stowarzyszenia Tenisa Ziemnego „Return” 
w sprawie zwiększenia dotacji na utrzymanie kortów przy ul Parkowej. Przewodnicząca biorąc pod 
uwagę znaczny wzrost kosztów energii, wody i innych zaproponowała, aby  przynajmniej częściowo 
przychylić się do prośby zawartej w piśmie. Większość Komisji jednakże nie podzieliła tego 



stanowiska. Pan Burmistrz również stwierdził ,ze przyznana dotacja w kwocie 2 400 zł powinna 
Stowarzyszeniu wystarczyć. Stowarzyszenie  natomiast, organizując turnieje może  napisać wniosek o 
zakup przez Biuro Promocji nagród i pucharów, co zwiększy nieco ich możliwości finansowe.

2.Pan Piotr Tyrawa zapytał , czy znajdą się obiecane szkołom pieniądze na akcje” Ratujmy 
kasztanowce”, a szczególnie na zakup rękawic, worków itp. Pan Burmistrz odpowiedział ,że środki 
finansowe na ten cel  w budżecie są, a zainteresowane tą akcją osoby winne osobiście się z Nim 
skontaktować.

3.Pan Tadeusz Bierowski poprosił Pana Burmistrza, aby w związku z modernizacją oświetlenia 
dokonać analizy porównawczej poniesionych kosztów energii elektrycznej.

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.

Wnioski Komisji:

1. Jak w treści streszczenia obrad.

Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Komisji 

                                                                                           

G. Pohoska                                                                                   G. Pohoska


